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OR.RG. 0002.28.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR XXIX/2017 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 20 lutego 2017r. 

w godz. od 16:00 do 19:34 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 15 Radnych.  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Scheffler, Radca Prawny Pan 

Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, 

mieszkańcy gminy.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji tj. z dnia 28 grudnia 2016r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017,  

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, 

c) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

d) określenia czasu bezpłatnych zajęć oraz ustalenia wysokości opłat za świadczenia 

udzielane w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Zaniemyśl w czasie 

przekraczającym czas bezpłatnych zajęć, 

e) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego,  

f) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Zaniemyśl” na 2017 rok,  

g) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości 

położonych w miejscowości Zwola, 

h) zasad i trybu korzystania z obiektów sportowo-rekreacyjnych Gminy Zaniemyśl, 

i) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania udzielonej dotacji,  

j) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji, zakresu i trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji z budżetu Gminy Zaniemyśl udzielonej 

dla publicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół publicznych  
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prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl, przez osoby fizyczne lub osoby prawne nie 

będące  jednostkami samorządu terytorialnego,  

k) ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na 

terenie gminy Zaniemyśl miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji 

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 14 radnych 

(nieobecny Radny Michał Marciniak) co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

 

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

14 głosami „za”  

0 głosie „wstrzymującym się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Radny Michał Marciniak przybył na sesję o godzinie 16:12, od tej chwili w sesji uczestniczy 15 

Radnych 

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

ponieważ dzisiaj pierwsza sesja roku 2017, tak jak co roku pozwolę sobie przekazać parę informacji 

statystycznych z naszej Gminy i tak  na koniec 2016 roku  na terenie naszej Gminy zameldowanych 

na pobyt stały i czasowy było 6.625 osób w tym w Zaniemyśl 2.544 osoby mieszkały, a                               

w pozostałych  miejscowościach 4.081 osób, w porównaniu z rokiem 2015 na terenie naszej Gminy       

w 2016 roku, zamieszkało 20 osób więcej, a można powiedzieć, porównywalnie tyle nas mieszkało               

w 2016 jak w 2014, spowodowane jest to różnymi względami, szacujemy, że 500, 600 a może więcej 

osób zamieszkuje, osoby się nie meldują, ani na pobyt stały, ani na czasowy, dlatego ten wzrost nie 

jest aż taki duży, czy bardzo mały, na czym budżet naszej Gminy traci i to dosyć znaczne środki 

finansowe, któregoś roku przeliczałem, to gdzieś jest, bodajże 5 lat  temu, to jest gdzieś około 150 do 

200 tysięcy złotych, spowodowane jest to tym, że od ilości mieszkańców są naliczone udziały                            

w podatku od osób fizycznych a więc PIT-y, które każdy z nas, kto pracuje wypełnia, przeczytam ilu 

mieszkańców mieszka w poszczególnych miejscowościach, w Bożydar 98, w Brzostku 74,                          

w Czarnotkach 240, w Dębicach 38, w Dobroczynie 25, w Doliwcu Leśnym 24, w Jaszkowie 254 

osoby, w Jeziorach Małych 279, Jeziory Wielkie 348, Kępa Mała 70, Kępa Wielka 61, w Lubońcu 87, 

w Lubonieczku 299 osób, w Łęknie 603 osoby, Majdany 29, Mądre 51, Pigłowice 220, Płaczki 45, 

Polesie 99, Polwica 220, Polwickie Huby 19, Potachy 27, Śnieciska 435, Winna 61, Wyszakowo 50,  

Wyszakowskie Huby 30, w Zaniemyślu 2.544 osoby i w Zwoli 295 osób, na terenie naszej Gminy 

zamieszkuje 3.224 mężczyzn i 3.401 kobiet; na terenie naszej Gminy, na koniec 2016 roku, 

zamieszkiwało 26 osób, które miały ukończone 90 i powyżej 90 lat, najstarsza, obecnie mieszkanka na 

terenie Gminy to Pani urodzona w 1919 roku, w ubiegłym roku do kwalifikacji wojskowej wstawiło 

się z terenu naszej Gminy 29 mężczyzn z rocznika 1997, w ciągu 2016 roku Referat Organizacyjny                

i Spraw Obywatelskich przyjął 786 wniosków na dowody osobiste i tyle samo wydał dowodów 
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osobistych w 2016 roku, przypominam, że ważność dowodów osobistych, w dalszym ciągu to jest 10 

lat, prosiłbym, żeby spojrzeć do kiedy jest dowód osobisty ważny, żeby potem nie było 

komplikatorów, bo niestety, chociażby byśmy chcieli, w ciągu dwóch, trzech czy tygodnia nie 

jesteśmy w stanie wydać nowego dowodu osobistego, tak jak to było jeszcze przed „x” laty, wszystkie 

wnioski wędrują do mennicy państwowej tam są drukowane i drogą służbową wracają do nas, dlatego 

jest potrzebny prawie miesiąc, w ubiegłym roku, na terenie naszej Gminy urodziło się 78 dzieci to jest 

o 6 dzieci więcej niż w 2015 roku, natomiast w ubiegłym roku zmarły 73 osoby, to jest więcej o 16 niż 

było to w roku 2015,  aktów małżeństw w Urzędzie Stanu Cywilnego sporządzono 60, a w 2015 roku 

64, w naszym Urzędzie udzielono 18 ślubów cywilnych, w tym 5,  zgodnie z nową, obowiązującą 

ustawą, poza lokalem Urzędu Stanu Cywilnego na terenie naszej Gminy, a pozostałe śluby to śluby 

konkordatowe zawarte w Kościołach znajdujących się na terenie naszej Gminy, to tyle jeśli chodzi                   

o informacje statystyczne za rok 2016, Szanowni Państwo od 1 stycznia przystąpiliśmy, też do 

realizacji tegorocznego budżetu i tak, pierwszy przetarg, który ogłosiliśmy, dnia 3 stycznia br., 

przetarg nieograniczony na przebudowę drogi w Polwicy, dnia 18 stycznia nastąpiło otwarcie ofert na 

tą inwestycję, złożonych zostało 4 oferty, w cenach od najniższej 309.282,68 zł.  brutto do najwyższej 

581.797,33 zł. brutto, dnia 1 lutego br. podpisana została umowa z Firmą Robót Drogowych z Kijewa, 

Pan Krzysztof Kukulski, wartość tych robót to 309.282,68 zł., termin wykonania tego zadania 

zapisaliśmy w umowie, 31 maj 2017 roku, kolejny przetarg, który w między czasie ogłosiliśmy, to 

dnia 10 stycznia na zadanie zagospodarowanie i remont budynku garażowego w Łęknie, ul. Poznańska 

12 z przeznaczeniem do nowych funkcji użytkowych, Ośrodek Pomocy Społecznej, 31 stycznia br. 

nastąpiło otwarcie ofert, wpłynęły 3 oferty, najniższa za kwotę 648.137,64 zł, najwyższa 983.963,09 zł 

brutto, przetarg do dnia dzisiejszego nie został jeszcze rozstrzygnięty, między innymi czekamy na 

dzisiejszą sesję i proponowaną korektę budżetu, gdyż środki, które mamy do dyspozycji w tej chwili, 

uchwalone w budżecie nie starczają na podpisanie umowy z tym najtańszym Wykonawcą, oczywiście 

oferty zostały sprawdzone, wszystkie są prawidłowe, jeżeli będziemy mieć zabezpieczone, po korekcie 

dzisiejszej środki podpiszemy umowę na wykonawstwo tego zadania, przewidujemy, że początek 

września mają być zakończone wszystkie roboty budowlane związane z tym obiektem, chcę też 

Państwu powiedzieć, że w między czasie spotkałem się z Panią wice Wojewodą Wielkopolską, 

złożyłem na jej ręce pismo, wniosek o pomoc finansową z budżetu państwa na ten cel, z załącznikami 

wniosek został przyjęty, z tego co wiem to na dzień dzisiejszy jest „obrabiany” w Urzędzie 

Wojewódzkim, w Wydziale Polityki Społecznej, po pozytywnym zaopiniowaniu tego wniosku trafi do 

Kancelarii Prezesa Rady Ministrów, mam nadzieję, że jakąś pomoc finansową na ten cel otrzymamy, 

argumenty, które zawarłem w piśmie to między innymi takie, że warunki pracy pracowników i całego 

Zespołu Ośrodka Pomocy Społecznej są niezgodne z przepisami BHP, mała powierzchnia, proszę 

sobie wyobrazić, część tzw. biurowa to jest około 45 m2, na której pracuje 9 pracowników, już nie ma 

gdzie ustawić biurka, nie mówię o szafie na dokumenty, a co dopiero na rozmowy z klientami, 

intymność tych rozmów, itd., myślę, że musimy to wyzwanie podjąć, żeby Ośrodek Pomocy 

Społecznej, który co roku ma zlecane dodatkowe zadania miał odpowiednie warunki pracy i obsługi 

naszych mieszkańców, argumentowałem też, że jeśli chodzi o cały budżet Ośrodka Pomocy 

Społecznej w porównaniu z zadaniami zlecanymi, a więc te, które nam Państwo zleca, to jest gdzieś 

około 80%, to są zadania zlecone, a 20% budżetu i wydatków budżetowych to są zadania własne 

Gminy, więc jakby tak to przeliczać, oczywiście Pani Wojewoda z Panią Dyrektor Wydziału Polityki 

Społecznej nie przyjmowali tego do wiadomości powinniśmy otrzymać, gdzieś około 80% dotacji na 

ten cel, ale mam nadzieję, że ta kwota, która będzie nam przydzielona pomoże nam finansowo w tym 

zadaniu, kolejna realizacja tegorocznego budżetu to z funduszu sołeckiego, 23 stycznia 2017r.  

podpisana została umowa na wykonanie prac związanych z remontem budynku świetlicy wiejskiej              

w Kępie Wielkiej, umowa została podpisana na kwotę, tak jak zostało to zapisane w budżecie, 
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9.982,16 zł., kolejna umowa, która została podpisana, już jest wykonywana w ramach Funduszu 

sołeckiego to  remont świetlicy wiejskiej w Mądrem, w ramach tego zadania środków, które są do 

dyspozycji to jest kwota 7.823,43 zł., firma ogólnobudowlana DACH-POL pracę wykonuje,  myślę, że 

w marcu powinny być zakończone, kolejne zadanie inwestycyjne na ten rok, rozbudowa oświetlenia 

ulicznego na ul. Ogrodowej w Zaniemyślu, 27 stycznia br. została podpisana umowa na rozbudowę 

tego oświetlenia, na tej ulicy, wszystkie, praktycznie nowo budowane inwestycje już robimy                        

w technologii LED, chyba, że gdzieś będziemy dokładać, to wówczas mogą być jeszcze te, które                  

w większości są na terenie Gminy  ale nowe inwestycje staramy się  wykonywać w systemie LED, 

chodzi też o oszczędność  energii elektrycznej, wykonawcą tych prac będzie Firma Energosieć – 

Spółka Cywilna z Pyzdr za wartość brutto całego tego zadania 42.500,00 zł., zostało też zlecone 

wykonanie projektu przebudowy ulicy Gajowej w Zwoli, to jest zgodnie z harmonogramem, tak 

zakładaliśmy, że w tym roku przygotowujemy tą ulicę, projekt będzie wykonywał Pan  Krzysztofiak 

ze Środy Wlkp. Projektowanie w Budownictwie, wartość tego zlecenia to kwota 9.800,00 zł. brutto, 

jeżeli chodzi o infrastrukturę, chce Państwa poinformować, że 14 lutego, a więc w ubiegłym tygodniu 

odbyło się w sali Gminnego Ośrodka Kultury spotkanie w sprawie przebiegu drogi wojewódzkiej 432 

przez Zaniemyśl, w spotkaniu udział wzięli Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego Wojciech 

Jankowiak, Pani Dyrektor Departamentu Infrastruktury w Urzędzie Marszałkowskim, Pan Dyrektor 

Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, zastępca Dyrektora WZDW, przybył też Starosta 

Powiatu Średzkiego Pan Marcin Bednarz i przybyli też, oczywiście mieszkańcy, liczyłem, że będzie 

więcej mieszkańców, gdyż podpisów samych, przez mieszkańców zebranych, w sprawie przebiegu, 

było zebranych dwieście, liczyłem, że na spotkaniu będzie więcej osób, trudno powiedzieć ile tych 

osób było, bo listy obecności nie było, szacuję, że 50 – 60 osób było, rozmawialiśmy na temat 

uciążliwości przebiegu, przede wszystkim drogi wojewódzkiej przez Zaniemyśl, braku obwodnicy 

Zaniemyśla, tutaj Pan Marszałek niejednokrotnie tłumaczył się z tego, jakie ustalenia wstępne zostały 

na tym spotkaniu  zapisane, czy przyjęte, Pan Marszałek będzie próbował ze swoimi służbami, a więc 

Zarządem Dróg Wojewódzkich wprowadzić najprostsze rozwiązanie, które będzie bardzo trudne do 

wyegzekwowania, ale po głosie publiczności żeby w tym kierunku iść, spróbować, Pan Marszałek 

wyraził zgodę, a musi mieć projekt organizacji ruchu nowy zrobiony na ten odcinek, od Śremu przez 

Zaniemyśl do Środy będą próbować wprowadzić ograniczenie przejazdu samochodów ciężarowych 

przejeżdżających tranzytem ze Śremu przez Zaniemyśl do Środy i odwrotnie, poprzez ustawienie 

znaków drogowych na rondzie wylotowym ze Śremu i przy „jedenastce” a więc tej drodze krajowej od 

strony Śremu z tabliczką ograniczenie nie będzie dotyczyć transportu lokalnego, a więc wszystkich 

naszych przedsiębiorców ale również tych, którzy przywożą surowce, materiały i tych, którzy 

przyjeżdżają po odbiór towarów, oczywiście rozwiązanie bardzo proste ale wykonawstwo tego 

zadania, ja to zauważam, Pan Marszałek, Starosta i część osób, które były, że to nie jest takie łatwe, 

Szanowni Państwo, trudno sobie wyobrazić może będzie polecenie od Pana Komendanta jak te znaki 

postawić, żeby cały dzień Policja stała z jednej i drugiej strony i sprawdzała każdy samochód 

ciężarowy dokąd jedzie, z czym jedzie itd.., uważam, że jest to nie do zrealizowania, ale będzie taka 

próba, żeby samochody ciężarowe, tranzytowe, które skracają sobie drogę przez Zaniemyśl, bo co tu 

ukrywać, kierowały się ze Śremu na obwodnicę Kórnika i następnie „jedenastką” do Środy i dalej               

w kierunku Bydgoszczy, Torunia czy do Gdańska, w tych rejonach, i odwrotnie też, taka była 

koncepcja wszystkich protestujących, piszących od wielu miesięcy do Pana Marszałka, Wojciecha 

Jankowiaka, który ma też w swoich zadaniach infrastrukturę drogową w Województwie 

Wielkopolskim, kolejna rzecz, która została wstępnie powiedziana na tym spotkaniu, Pan Marszałek 

się zobowiązał, że ze swoimi specjalistami pomyśli o lokalizacji przyszłej obwodnicy Zaniemyśla, co 

nie jest łatwa sprawą, ale zobaczymy co fachowcy po analizie nam przedstawią, Pan Marszałek 

powiedział, że do końca tego roku takie prace koncepcyjne się zakończą i wówczas z tymi wariantami 
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dostaniemy je żeby skonsultować z mieszkańcami Gminy, bo, Szanowni Państwo, Zaniemyśl będzie 

zadowolony, powiedzmy, że będzie zadowolony ale niektóre miejscowości nie będą zadowolone, dla 

mnie to też jest ważne, żeby taka koncepcja powstała na przyszłość, ona będzie realizowana 

oczywiście nie wiadomo jeszcze kiedy, z jakich środków, żebyśmy, my, wiedzieli w Gminie 

Zaniemyśl, jak myślimy o zagospodarowaniu przestrzennym, bo te grunty będą, oczywiście, musiały 

być wykupione, przez Zarządcę drogi, ale żeby nie były wcześniej, przed rozpoczęciem prac 

projektowych itd., zabudowane, bo wtedy wartość odszkodowania jest dużo, dużo wyższa, oczywiście 

padł wniosek na spotkaniu bardzo rzeczowy, że potrzebne nam jest też, tutaj na naszym terenie 

przebudowa czy remont odcinka drogi wojewódzkiej Zaniemyśl – Środa Wielkopolska, jak Państwo 

wiecie, Zaniemyśl – Śrem został w poprzednich latach wyremontowany, tak samo jak został przejazd 

przez Zaniemyśl wyremontowany, ale ten odcinek z Zaniemyśla do Środy, czy odwrotnie, wymaga 

remontu, tutaj nie padły żadne ustalenia, oczywiście zobowiązuje się przed Państwem, że dam tydzień 

czasu Panu Dyrektorowi Zarządu Dróg Wojewódzkich, będę dzwonił, pytał się czy ewentualnie jakaś 

koncepcja rozpoczęcia tych robót, nie w ramach zadań inwestycyjnych ale remontowych, bo zadań 

inwestycyjnych to byśmy może się mieli to zrobione, gdzieś tam szacuję na 20 – 30 lat, a nam zależy 

żeby to było jak najszybciej, w ciągu 2 czy 3 najbliższych lat, tak jak to były robione te odcinki, które 

były robione w poprzednich latach, to tyle jeżeli chodzi o spotkanie z Panem wice Marszałkiem                    

w temacie drogi  wojewódzkiej, kolejne informacje, które chciałem Państwu przekazać, 16 lutego br. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury odbyło się spotkanie w sprawie omówienia projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenów położonych w obrębie geodezyjnym 

Lubonieczek, ten plan miejscowy jest opracowywany, jest on w tej chwili już, projekt tego planu 

przygotowany i z mieszkańcami, którzy pisali do nas w tym temacie itd., poprosiliśmy ich na 

spotkanie, niestety na tym spotkaniu nie byłem, ale został przedstawiony ten plan miejscowy, na jakim 

etapie on jest, w tej chwili, po tym spotkaniu rozpoczynamy konsultacje, bodajże, 30 – 40 instytucji, 

różnych, które muszą otrzymać ten plan, muszą się pozytywnie wypowiedzieć w tym temacie i dalsze 

etapy tego planu – wyłożenie i w końcu kiedyś przyjdzie na sesję i będzie podlegał uchwaleniu, ze 

strony Gminy w spotkaniu z mieszkańcami Gminy Zaniemyśl udział wzięli Marcin Baraniak,  

podinsp. ds. gospodarki przestrzennej, Kierownik Referatu Infrastruktury Pan Ryszard Gaffling – 

Gierczyński i  projektant, urbanista Pan Tomasz Wojciechowski, kolejna rzecz, którą chciałem 

Państwu przekazać, a to też wydarzyło się w ubiegłym tygodniu, konkretnie w środę, o godzinie 14:00 

otrzymałem informację, że Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej ogłosił 

konkurs  na wsparcie różnych przedsięwzięć w formie dotacji, myśmy o tym wiedzieli, ale nie miałem 

informacji, że pomoc w formie dotacji na ten cel jest 95% a 5% jest po stronie beneficjenta a więc 

Gminy Zaniemyśl, błyskawicznie podjąłem decyzję, że wniosek przygotowujemy, to była środa a w 

czwartek do 14:00 trzeba było wniosek złożyć w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu, Szanowni Państwo, chodzi o poprawę jakości wód w jeziorze 

Edwarda Raczyńskiego, to co wnioskowałem na koniec roku, o to żebyśmy zdjęli to zadanie ze 

względu na brak środków finansowych na rok 2017, po konsultacjach z Zespołem Profesora Gołdynia 

stwierdziliśmy, że możemy to rozpocząć w miesiącach jesiennych i po tej informacji pozytywnej o ile 

oczywiście się zakwalifikujemy, że 95% kosztów będzie dotacyjnych a 5% po naszej stronie, 

pomyślałem, że nie ma na co czekać i trzeba rozpoczynać, bo może się taka sytuacja nie powtórzyć, 

oczywiście to jest na jednoroczne zadanie, przypomnę, że to zadanie trzeba wykonywać trzy lata, ale 

to będzie jesień 2017 i cały rok 2018 i mam nadzieje, że jak to zrealizujemy już będzie jakiś efekt, 

podzieliliśmy we wniosku na realizację tego zadania na rok 2017, rozpoczynamy, w kwocie brutto 

69.467,00 zł., po stronie naszej Gminy będzie trzeba wygospodarować, bo nie mamy na dzień 

dzisiejszy środków na ten cel 3.656,00 zł., a w roku 2018 będzie to kwota, całości tego zadania, wg 

kosztorysów, oczywiście, bo jeszcze przetarg, 314.306,00 zł., a po naszej stronie budżetu Gminy 
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będzie kwota 16.542,00 zł., mam nadzieję, że Wysoka Rada się ze mną zgodzi przy następnej sesji                 

i korekcie budżetu na ten cel, bo na razie nie musieliśmy pokazać środków finansowych, że mamy na 

ten cel w budżecie zapisane  ale myślę, że jeżeli nasz wniosek zostanie zaakceptowany i potem kolejne 

załączniki musimy pokazać, że mamy pieniądze ale nie w wysokości 3.656,00 zł. ale na całe zadanie, 

bo najpierw trzeba je zrealizować, zapłacić w całości, 100% brutto, a potem czekać na zwrot dotacji                

i będziemy jesienią czy latem ogłaszać przetarg i przystępować do realizacji tego zadania, to taka 

najnowsza informacja, to trzeba powiedzieć publicznie, czemu to tak się dzieje, że od razu jest 95%  

dotacji a nie 50, nie raz 20%, 30% dotacji, jak Państwo wiecie  ustawodawca intensywnie pracuje  

żeby zmienić ustawę m.in. o wodach, m.in. o Wojewódzkich Funduszach Ochrony Środowiska                  

i Gospodarki Wodnej, o Narodowym Funduszu Gospodarki, oczywiście jeżeli nie wiadomo o co 

chodzi to chodzi pieniądze i obecnie Zarządy i Rady Nadzorcze  podjęły decyzje, że wszystkie te 

środki, które jeszcze one są mają do dyspozycji, chcą je w konkursach w tym roku rozdysponować na 

tak potrzebne zadania we wszystkim Gminach,  oczywiście przypomnę, że myśmy złożyli wniosek              

o pożyczkę, oczywiście zwrotną, w jakiej wysokości to  zobaczymy i jeszcze,  na kanalizację Śniecisk,  

na całą kwotę, zobaczymy czy będziemy brać całą kwotę czy część, wszystko zależy od środków 

unijnych, co też  złożyliśmy wniosek o  środki prawie 2 mln. zł.,  żeśmy  zawnioskowali,  dwa 

tygodnie temu ukazała się  wstępna lista ratingowa, która obejmuje 150% środków dostępnych w tym 

konkursie pozostanie w tej liście  rankingowej i będą realizować zadania w wysokości 100%, a więc 

jeszcze 50% wartości tych wszystkich inwestycji zgłoszonych przez Gminy  no niestety  będą musiały 

odpaść mam nadzieję, że nasza inwestycja nie odpadnie,  dlatego wstrzymujemy z ogłoszeniem 

przetargu, gdyż nie wolno podpisać nam umowy z Wykonawcą kanalizacji Śniecisk, gdy nie będziemy 

mieli umowy podpisanej w Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie ze środków  unijnych na  

kanalizację Śniecisk, to tak skrótowo,  jeżeli Wysoko Rada będzie miała pytania odpowiem,  jeżeli 

chodzi o Infrastrukturę  Szanowni Państwo,  pozwólcie, że wrócę do jeszcze poprzedniego tygodnia a 

więc z 9 na 10 lutego  na terenie naszej Gminy w nocy wybuchł pożar domu jednorodzinnego na 

terenie siedliskach gospodarstwa rolnego, dom się na tyle spalił, że nikt tam nie może mieszkać, 

mieszkało tam sześć osób i jedno dziecko, z naszej strony staraliśmy się i staramy się  jak najbardziej 

pomóc tej rodzinie, jak Państwo już wiecie na pewno, uruchomiliśmy konto, na które wpływają środki 

żeby po prostu czy odbudować  ten dom, bo rodzina postanowiła, że będą starali się odbudować ten 

dom, ale też musieliśmy zabezpieczyć lokum, po pożarze, przez weekend rodzina mieszkała u swej 

rodziny, obecnie cztery osoby dorosłe i dziecko mieszkają w wynajętym i opłacanym przez Gminę 

mieszkaniu w Lubońcu, pozostali członkowie rodziny mieszkają u swojej rodziny i tam na razie nie 

problemu żeby mieszkali ale jednocześnie też dwutorowo, można powiedzieć, na 90% udało się tej 

rodzinie załatwić działkę z domem, działka 1 tys. m2  plus dom, z dwoma mieszkaniami, mamy na tyle 

tą sprawę dogadaną, myślę, że w najbliższych dniach dojdzie do ustaleń i cała rodzina będzie mogła 

zamieszkać, przez czas odbudowy będą tam wszyscy mieszkać, część tej rodziny zostanie na tej 

nieruchomości, tak postanowili, a pozostali przeprowadzą się odbudowanego domu, rodzina złożyła 

już wniosek o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, na przebudowę domu, pomagamy żeby jak 

najszybciej uzyskali decyzję, musi być projekt, pozwolenia na budowę i kolejny najdroższy etap 

rozbiórka i odbudowa tego spalonego domu, to tyle w tym temacie, Szanowni Państwo kolejne tematy, 

które chciałbym przedstawić, a więc dotyczące mienia komunalnego 25  stycznia br. podpisałem  akt 

notarialny dotyczący sprzedaż nieruchomości zabudowanej nieczynnym budynkiem magazynowym, 

położonej  w miejscowości Łękno, działka jest o  powierzchni 1.731 m2, przypomnę, nieruchomość 

została sprzedana  w drodze przetargu ustnego nieograniczonego  za kwotę 84.000,00 zł., informację 

z zakresu rolnictwa, do dnia 28 lutego br. rolnicy mogą składać wnioski o zwrot podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, wykorzystywanego do produkcji rolnej, ta 

informacja dla rolników jest tyle razy powtarzana, że wszyscy już o wszystkim wiedzą, proszę żeby 
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zawsze pamiętać żeby do wniosku dołączyć faktury VAT, proszę pamiętać o terminie, 28 luty, po tym 

terminie niestety nie możemy przyjmować już wniosków, gdyż musimy szybko dać tą informację do 

Urzędu Wojewódzkiego o zabezpieczenie niezbędnych środków w Urzędzie Wojewódzkim z budżetu 

Państwa na ten cel, wnioski należy składać  w Referacie Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, pokój  

215, druki dostępne są w Referacie Rolnictwa, można też pobrać samemu ze strony internetowej  

Urzędu Gminy lub Ministerstwa Rolnictwa, kolejna informacja dotycząca zagrożenia wystąpienia 

ptasiej grypy, ta informacja też nie jest Państwu obca, bo staramy się jak tylko możemy  przekazywać 

informacje nawet w formie ogłoszeń parafialnych w naszych kościołach, w związku z potwierdzeniem 

przez w Instytut Weterynaryjny w Puławach wystąpienia ptasiej grypy u padłych łabędzi,  

wyłowionych w dniu 09 lutego br. ze stawu  w okolicy cukrowni w Środzie Wlkp., Powiatowy Lekarz 

Weterynarii w Środzie Wlkp. wydal komunikat, w którym zaapelował o ścisłe przestrzeganie  

ustalonych zakazów, mających na celu wyeliminowanie możliwości przeniknięcia wirusa ptasiej grypy 

z ptactwa dzikiego na drób utrzymywany w gospodarstwach  w warunkach fermowych i w tzw. 

chowie przyzagrodowym, szczegółowe informacje w tym zakresie zostały przekazane sołtysom, 

wszelkie  ogłoszenia umieszczane są na stronie internetowej Urzędu Gminy, proszę nie bagatelizować 

sprawy, Szanowni Państwo kolejne informacje, w tym roku, podobnie jak w poprzednich latach 

ruszają na okres dziesięciu miesięcy prace społecznie-użyteczne, mamy 10 osób, które mogą                   

u nas przez okres 10 miesięcy pracować, to jest 40 godzin w miesiącu, lista została sporządzona przez 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej, mam nadzieję, że takie osoby na terenie naszej Gminy, są, 

znajdą się i będą chętne pracować przy takich prostych pracach, do których nam zawsze rąk do pracy 

brakuje, prace porządkowe, pomoc nauczycielska, różne rzeczy, które w okresie wiosennym, letnim                 

i jesiennym trzeba wykonywać i brakuje nam rąk do pracy, otrzymaliśmy też wg przydziału trzy 

osoby, które możemy zatrudnić w ramach robót publicznych, są to osoby, które będą  u nas pracowały 

przez okres 5 miesięcy ale na pełnym etacie, całość kosztów związanych z zatrudnieniem będziemy 

mieli refundowane z Powiatowego Urzędu Pracy, będziemy otrzymywali za każdą osobę miesięcznie 

2.391,00 zł., oczywiście to jest to jest ze składką ZUS, która musimy odprowadzić, mam nadzieję, że       

i te 10 osób i te 3 osoby uda nam się zatrudnić, z moich informacji, na koniec tego roku na terenie 

naszej Gminy jest około 200 bezrobotnych, tak więc nie powinno być problemu z zatrudnieniem ale 

znając życie będzie problem żeby osoby się zdecydowały na prace w okresie tych 5 miesięcy, kolejna 

informacja dotycząca rozliczeń PIT – ów, a więc rocznego rozliczenia z dochodów, chcę Państwa 

poinformować, na stronie internetowej ta informacja dawno już jest, że 9 marca i 12 kwietnia                       

w Urzędzie Gminy w Sali Urzędu Stanu Cywilnego w godzinach od 10:00 do 13:00 dwóch 

pracowników Urzędu Stanu Cywilnego ze Środy będzie dyżurować i odbierało PIT – y, pomagało, 

ewentualnie w wątpliwościach, które podatnicy będą mieli, żeby ten PIT zdać i wypełnić, ponadto 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Środzie Wlkp. zachęca do przesyłania zeznań, wybranych deklaracji 

droga elektroniczną, za pomocą systemu e-deklaracja, bez konieczności posiadania kwalifikowanego 

podpisu elektronicznego, a więc nie trzeba kwalifikowanego podpisu elektronicznego wystarczy 

wypełnić i przesłać na Urząd Skarbowy, oczywiście proszę sobie wydrukować, że się wysłało, kolejne 

informacje, Szanowni Państwo, z zakresu Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. , od 1 stycznia 

jest to spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, na razie w dalszym ciągu w organizacji, w okresie 

tym spółka wykonała dwa przyłącza wodociągowe w miejscowości Polwica, usunęła awarie 

przepompowni ścieków w Zaniemyślu przy ul. Plażowej i przepompowni ścieków w Łęknie, usunięto 

również awarię na kolektorze kanalizacji sanitarnej w ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu, w między 

czasie spółka usunęła na głównej przepompowni ścieków w Łęknie, usunięto awarię starych przyłączy 

wodociągowych i wymieniono wodomierze w miejscowościach Zaniemyśl i Łękno, wysłano 388 

upomnień za nieuregulowane należności za pobraną wodę i odprowadzone ścieki oraz za wykonywane 

przez spółkę usługi, na stacji uzdatniania wody, która była do końca 2016 roku w Jeziorach Wielkich 
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spółka zdemontowała urządzenia służące do produkcji wody, zbiorniki, odżelaziacze, pompę studni 

głębinowej i porządkuje cały ten teren, stacja od końca roku nie pracuje i nie będzie pracował, wodę 

podajemy z innej hydroforni a jednocześnie w między czasie po analizach stwierdziliśmy, że kiedyś              

w przyszłości w budynku stacji uzdatniania wody w Jeziorach Wielkich zrobimy świetlicę wiejską dla 

mieszkańców Jezior Wielkich, a to co mamy w tegorocznym budżecie, a więc budowa części placu 

zabaw, też obok tego budynku, już na tym uporządkowanym terenie, będą ustawione urządzenia placu 

zabaw, w między czasie w spółce opracowywano wszystkie regulaminy pracy, organizacyjny, 

wynagradzania, premiowania oraz regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków, ponadto, 

jak zwykle, spółka wykonywała prace porządkowe, trochę było zimy, a więc odśnieżanie ulic, 

chodników, rozsiewanie mieszaniny piasku z solą, sprzątanie ulic, informacja z zakresu oświaty, 

Szanowni Państwo, w okresie międzysesyjnym, 4 stycznia Dyrektor Centrum Usług Wspólnych ogłosił 

nabór na wolne stanowisko urzędnicze ds. kadrowo-organizacyjnych, w wyniku zakończenia procedury naboru 

na ww. stanowisko nie został wyłoniony żaden kandydat i nabór nie został rozstrzygnięty, ponowny nabór na to 

stanowisko został ogłoszony dnia 13 lutego, w dniach 1 i 13 lutego w SP w Zaniemyślu i w Śnieciskach oraz                  

w Gimnazjum w Zaniemyślu zorganizowane zostały spotkania w rodzicami uczniów, tematyką spotkań było 

wdrażanie założeń reformy oświaty w Gminie Zaniemyśl, dzisiaj mamy uchwałę intencyjną i ta uchwała                      

w naszych trzech placówkach była z rodzicami omawiana, chcę tu wyraźnie powiedzieć, że została 

zaakceptowana przez wszystkich rodziców, wszystkich Szkół, obecnych na tych spotkaniach, w okresie 

międzysesyjnym Szkoła Podstawowa w Zaniemyślu  przystąpiła do realizacji projektów „Lekki tornister do 

szkoły”, i „Baw się i ucz – świetlica szkolna przyjazna uczniowi”, 8 stycznia w sali GOK-u wystawiono 

przedstawienie teatralne „Opowieść wigilijna”, 22 stycznia również w sali GOK-u zorganizowano Akademię               

z okazji 98 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego, 24 stycznia uczniowie Szkoły – wolontariusze 

wzięli udział w 25 Finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, w czasie ferii uczniowie brali udział                     

w następujących zajęciach, Turnieju w Rzucankę siatkarską oraz wyjeździe na lodowisko Malta  w Poznaniu, 

ponadto, w okresie międzysesyjnym w Szkole zamontowano kolejne szafki dla uczniów, których zakup został 

sfinansowany ze środków Rady Rodziców, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, w pierwszym tygodniu ferii 

zimowych odbyły się zajęcia dla dzieci, w których uczestniczyło ponad 40 uczniów w wieku od 6 do 12 lat, 

takie jak wyjazd na basen do Kórnika, do kina, oraz do „Rogalowego Poznania”, gdzie pokazano etapy 

wypiekania Rogali Świętomarcińskich, w czwartek 2 lutego dla młodszych uczniów został zorganizowany bal 

karnawałowy, a w piątek zajęcia z logicznego myślenia, w okresie międzysesyjnym Szkoła zorganizowała                  

X Rejonowy Przegląd Kolęd i Pastorałek, w okresie międzysesyjnym we wszystkich Szkołach Podstawowych              

i Przedszkolu tradycyjnie zorganizowano Dzień Babci i Dziadka, Gimnazjum w Zaniemyślu z siedzibą                   

w Łęknie, 05 stycznia uczennica Maria Rzepka odebrała dyplom laureatki konkursu o Powstaniu 

Wielkopolskim organizowanym przez Liceum Ogólnokształcące w Środzie Wlkp. i w marcu będzie 

reprezentowała Szkołę w tymże konkursie organizowanym w Poznaniu; 15 stycznia uczniowie Gimnazjum 

wraz z trzema nauczycielkami uczestniczyli w zbiórce pieniędzy na rzecz Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy, w dniach 18-19 stycznia odbyły się Drzwi Otwarte Urzędu Gminy dla uczniów Gimnazjum                         

w Zaniemyślu w ramach projektu „Młody Obywatel – Urząd Gminy od podszewki”, uczniowie zapoznawali się 

z pracą urzędników w poszczególnych Referatach, 25 stycznia w Szkole zorganizowano „Wieczór z karierą” – 

przyjechali przedstawiciele 6 Szkół średnich z Powiatu Średzkiego, Śremskiego i Poznańskiego, aby 

przedstawić swoją ofertę uczniom i rodzicom klas III, wieczór poprzedzony był prelekcją doradców 

zawodowych z poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Środzie Wlkp. skierowaną dla wszystkich rodziców, a 

dotyczącą roli rodzica w wyborze ścieżki kariery przez ich dzieci, w czasie ferii uczniowie Gimnazjum brali 

udział w następujących zajęciach, 30-31 stycznia grupa ponad 40 uczniów brała udział w warsztatach 

prozawodowych organizowanych przez Mobilne Centrum Kariery w Poznaniu, uczniowie rozpoznawali swoje 

preferencje zawodowe, a uczniowie klas III odbywali indywidualne porady  z doradcą zawodowym,  01 lutego 

spotkała się grupa uczniów z projektu „Projektowanie przestrzenne i wydruk 3D”,  02 lutego uczniowie brali 

udział w szkolnym turnieju gier komputerowych, 10 lutego grupa 30 uczniów udała się wraz z opiekunami do 

Skoda AutoLab – centrum bezpieczeństwa Skody, to tyle jeśli chodzi o informację z zakresu oświaty, jeżeli 

chodzi o Gminny Ośrodek Kultury, przedstawię najważniejsze wydarzenia, co nas czeka, 15 stycznia grała             
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u nas, w Gminie Zaniemyśl Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy, jak Państwo wiecie, zebrano rekordową 

kwotę 12.131,44 zł., w stosunku, oczywiście do lat wcześniejszych, rok temu była to kwota 9.300,00 zł.,                     

22 stycznia odbyła się okolicznościowa Akademia z okazji 98 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego 

oraz krótka prelekcja Pani Prezes Stowarzyszenia Rodzin Powstańców Wielkopolskich ze Środy 

Wielkopolskiej, Pani Marii Mielcarzewicz, 28 stycznia, o tym też mówiłem, tu w tej sali odbył się X Rejonowy 

Przegląd Kolęd i Pastorałek Zaniemyśl 2017, 15 lutego w tej sali, Szanowni Państwo, odbyła się I sesja 

Młodzieżowej Rady Gminy Zaniemyśl, część Państwa w niej uczestniczyła, 17 lutego, w ubiegłą sobotę, odbył 

się Balik dla dzieci o tematyce bajkowej, jeszcze jedna informacja, odbywają się szkolenia różnego rodzaju 

spotkania, 4 marca o godzinie 17:00 Gminny Ośrodek Kultury zaprasza na koncert operetkowy, podczas 

koncertu zaprezentują się soliści estrady polskiej, którzy zapraszają na sentymentalną muzyczna podróż dookoła 

świata, a w jej trakcie przepiękne duety miłosne z operetek i musicali, plakaty wywieszone przy wejściu do 

Gminnego Ośrodka Kultury, bilet wstępu dla jednej osoby to jest 20,00 zł., Szanowni Państwo, chcę Państwu 

przedstawić, w ubiegłym roku ruszyła hala widowiskowo-sportowa, cieszy się dużym powodzeniem, od 

godziny 8:00 jest do dyspozycji Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, w między czasie Firma, która wynajęła, 

prowadzi też w swoich pomieszczeniach zajęcia fitness, siłownię, jest tam też malutkie bistro, tak ogólnie 

chciałem Państwu przedstawić jak to wygląda, w miesiącu styczniu, a więc koszty są wysokie ze względu na 

ogrzewanie, energii elektrycznej, ogólnie za miesiąc, wstępne wyliczenia, przychody z tytułu najmu  hali za 

miesiąc styczeń, kwota netto, to ponad 42 tys. zł., nie mówię VAT, bo VAT jest odliczany, a koszty całe to 36 

tys. zł., gazu, energii elektrycznej, wynagrodzeń i wszystkie inne koszty, które musimy ponieść żeby hala 

pracowała, oczywiście zdajemy sobie z tego sprawę, że w miesiącach letnich już tak nie będzie 

wykorzystywana, wynajmowana, a więc te miesiące zimowe to troszeczkę przychodów w naszej spółce żeby 

można płacić wszystkie niezbędne koszty, które będą niższe na pewno w miesiącach letnich, bo wrzesień znowu 

się rozpocznie działalność w pełnym zakresie, można powiedzieć, że do godziny 22:00 od godziny 15:00 – 

16:00 nie ma wolnego miejsca aby można wynająć, chyba, że jakaś grupa zrezygnuje, to jest wtedy taka 

możliwość, ale tak już cała rozpiska jest na ten najbliższy okres, do miesiąca marca, kwietnia, maja, różne grupy 

halę wynajmują, tak, że, już na przyszłość, na przyszły rok, tak w miesiącach sierpień, wrzesień, osoby, które 

będą chciały korzystać już powinny się zainteresować, żeby potem nie było nieporozumień, pretensji, że 

wybudowana jest za mała hala, bo takie telefony były, albo, że druga by się przydała, bo ta jest 

niewystarczająca, Szanowni Państwo, nie stać nas na to, żeby drugą wybudować, myślę, że, dobrze będzie, że 

hala będzie wykorzystywana tak jak jest, myślę, że tak jak na początku a ORLIK-iem to też na hali będzie 

można skorzystać z właściwej hali, bo z sal, tych wszystkich, które są wynajmowane przez Firmę i dzierżawa 

jest płacona przez nich, myślę, że zawsze można się „wstrzelić”, zajęcia grupowe, wiem, że mają, wszystko 

powoli się unormuje, Szanowni Państwo, jeszcze na koniec informacji, bo poza tymi wszystkimi rzeczami, 

które się wydarzyły cały czas pracowaliśmy, czekaliśmy na rozstrzygnięcie przetargów, żeby móc do Rady się 

zwrócić o korektę już tegorocznego budżetu, pierwszą, zaznaczam w tym roku, co głównie w tej korekcie się 

znajduje, Pani Skarbnik przeczyta, ja może tak powiem tutaj trochę bardziej zrozumiało a nie urzędniczo, a więc 

po przetargu na Polwicę, na drogę w Polwicy zdejmujemy kwotę 100 tys. zł., z tej inwestycji, bo mieliśmy 

trochę więcej,  ale przeznaczamy na inne rzeczy, dodatkowo proponuje aby zaprojektować  nie tylko ulicę 

Bukową, ale ulicę Akacjową i Średzką w Zaniemyślu łącznie z Bukową, w jednym projekcie, podzielone na 

trzy etapy, oczywiście do realizacji, ale może się uda nam uzyskać środki z Narodowego Programu Przebudowy 

Dróg Lokalnych tzw. Schetynówki, w miesiącu wrześniu byśmy złożyli wniosek, jak otrzymamy i otrzymamy 

50% pomocy to może w roku 2018 udało by się te wszystkie ulice spiąć, one muszą mieć połączenie                            

i kanalizację deszczową i cały układ musi być też i oświetlenie uliczne itd., wszystko będzie zaprojektowane              

w tym roku i wtedy byśmy to wszystko w jednym przetargu mogli zrealizować, czy tak się uda to moje życzenie 

ale  myślę, że projekty nie przepadną najwyżej z etapujemy  i zrealizujemy tylko ulicę Bukową, która była 

harmonogramie budowy  nowych ulic w Zaniemyślu,  kolejne nowe zadanie, które proponuję wprowadzić  to 

jest przebudowa ulic Dąbrowskiej i Wierzbowej Zaniemyślu, konkretnie to jest Kowalka, rejon Kowalki,  tutaj 

oczywiście proponuję kwotę 300 tys. zł.,  nie wiem czy nam się uda taką kwotę wygospodarować i ta kwota 

nam wystarczy to zadanie, jeżeli nie będziemy mieli dokumentacji, zrobimy to dwuetapowo, w tym roku tylko 

roboty ziemne i podbudowę części a w kolejnym roku pozostałe części tych robót, gdyż droga w Polwicy, mam 

nadzieję, że otrzyma dofinansowanie ze środków Urzędu Marszałkowskiego ale tam zgodnie z wytycznymi na 

ten moment możemy otrzymać 150 tys. zł., jakbyśmy otrzymali kwotę taką jak w ubiegłym roku gdzieś około 
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110 tys. zł. to byśmy musieli oddać część środków, więc tą drogę też już żeśmy podali i w razie czego zrobimy 

tylko podbudowę żeby nie oddawać środków do Urzędu Marszałkowskiego, oczywiście pod wielkim znakiem 

zapytania to jest, bo, na końcu Państwu powiem, pozostałe kwoty to są drobne, mamy tu kwotę, w budżecie, po 

analizie naszych przewozów pasażerskich dokonywanych przez KONBUS, niestety będziemy musieli dopłacić 

do ubiegłorocznego budżetu, proponuje kwotę podnieść z 285 tys. zł. na 315 tys. zł., brutto, jeszcze jedno 

zadanie, które nie było, jest to zapisane w remontach, remont mieszkań czy domów komunalnych, jest pilna 

potrzeba wymiany dachu na mieszkaniu komunalnym i chcemy zabezpieczyć trochę środków jak wyroki sądów, 

na lokale socjalne będą do zrealizowania żeby to mieszkanie socjalne, które mamy, które kierujemy, do 

wszystkich, które chcą wysiedlić tych, którzy nie płacą itd., żeby chociaż trochę przemalować i żeby mogli tam 

zamieszkać, do Ośrodka Pomocy Społecznej musimy dołożyć i to jest kwota 80 tys. zł., w stosunku do tego co 

mieliśmy w budżecie i na remonty w obiektach komunalnych, tj. w remontach do świetlic proponuję żeby 

wprowadzić kwotę 30 tys. zł., konkretnie chodzi o Szkołę w Czarnotkach, dawna Szkołę w Czarnotkach, gdyż 

chcemy wyremontować wspólnie ze Stowarzyszeniem to duże pomieszczenie pod Przedszkole dla dzieci, które 

w tej chwili są w Śnieciskach, po reformie oświaty dzieci, które są w Przedszkolu w Śnieciskach będą                         

w Czarnotkach, zwolni się jedno pomieszczenie i będzie tylko Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, a wszystkie 

dzieci i z Czarnotek, które już są i ze Śniecisk będą w budynku dawnej Szkoły Podstawowej w Czarnotkach, tu 

pod znakiem zapytania, jedną rzecz, którą powiedziałem, oczywiście zobaczymy jak będzie realizacja budżetu, 

otrzymaliśmy, nie tak dawno, informację z budżetu Państwa, niestety subwencja oświatowa dla Gminy 

Zaniemyśl została obniżona, około 130 tys. zł., to nie jest taka mała, a wydatki nam nie spadną, potrzebujemy 

jeszcze więcej pieniędzy jak Panie Dyrektorki wiedzą, zmniejszyły się też udziały w podatku dochodowym od 

osób fizycznych, o tym co mówiłem, dlatego też realizacja wszystkich zadań dodatkowych i jeszcze innych 

rzeczy, które na pewno w ciągu roku będą to będziemy musieli naprawdę się zastanawiać żeby móc  realizować, 

chce też Państwu powiedzieć, wspólnie ze Starostą Średzkim podjęliśmy decyzję, że przebudowa drogi                       

w Czarnotkach, jak to Gazeta zapisała, otrzyma dofinansowanie z Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych, nie otrzyma tego dofinansowania, po odwołaniu itd., znaleźliśmy się na dalszym miejscu ale 

postanowiliśmy, że spróbujemy z własnych środków samorządu Gminy Zaniemyśl, w  połowie i samorządu 

Średzkiego wykonać ta przebudowę, a więc będzie ogłoszony przetarg i zobaczymy czy to co mamy wystarczy   

i czy stać nas na dołożenie do tego żeby tą inwestycję wykonać, to wszystko z mojej strony, dziękuję bardzo 

Przewodnicząca Rady Gminy, czy są pytania dotyczące złożonej informacji przez Wójta Gminy, nie 

widzę, wobec tego przystępujemy do punktu następnego  

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy - nie widzę, wobec tego 

przystępujemy do punktu następnego 

 

Ad.7. Podjęcie uchwał: 

 

7a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2017 przedstawiła Pani Agnieszka 

Scheffler, Skarbnik Gminy 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/185/2017 została przyjęta przy   

15 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl przedstawiła Pani 

Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 
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uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/186/2017 została przyjęta przy   

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

7c) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków przedstawił Pan Mirosław Derdak, Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zaniemyślu    

sp. z o.o. w organizacji 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/187/2017 została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

1 głosie „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, ogłaszam 10 – cio minutową przerwę 

 

Przewodnicząca powitała Radna Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Panią Mirosławę 

Katarzynę  Kaźmierczak  

 

7d) w sprawie określenia czasu bezpłatnych zajęć oraz ustalenia wysokości opłat za świadczenia 

udzielane w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Zaniemyśl w czasie 

przekraczającym czas bezpłatnych zajęć przedstawiła Pani Marta Tomys, Dyrektor Centrum Usług 

Wspólnych 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/1882017 została przyjęta przy   

15 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik nr 6  do niniejszego protokołu 

 

7e) w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego przedstawiła Pani Marta Tomys, Dyrektor Centrum Usług Wspólnych 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/189/2017 została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

1 głosie „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu 

 

7f) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zaniemyśl” na 2017 rok przedstawiła Pani Barbara 

Cukrowska, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 
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uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/190/2017 została podjęta przy:  

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

7g) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Zaniemyśl nieruchomości 

położonych w miejscowości Zwola przedstawiła Pani Barbara Cukrowska, Kierownik Referatu 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/191/2017 została podjęta przy:  

15 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

7h) w sprawie zasad i trybu korzystania z obiektów sportowo-rekreacyjnych Gminy Zaniemyśl 

przedstawił Pan Ryszard Gaffling - Gierczyński, Kierownik Referatu Infrastruktury 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/192/2017 została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

7i) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Zaniemyśl oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania udzielonej dotacji przedstawił Pan Bogdan Schwanke, 

zastępca Wójta 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/193/2017 została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

0 głosach „przeciw” 

1 radny nieobecny w czasie głosowania 

co stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

7j) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji, zakresu i trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji z budżetu Gminy Zaniemyśl udzielonej dla 

publicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół publicznych  prowadzonych 

na terenie Gminy Zaniemyśl, przez osoby fizyczne lub osoby prawne nie będące  jednostkami 

samorządu terytorialnego przedstawił Pan Bogdan Schwanke, zastępca Wójta 
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uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/194/2017 została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

7f) w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na 

terenie gminy Zaniemyśl miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych przedstawiła Pani 

Bożena Jaszkiewicz, Sekretarz Gminy 

 

uwag i zapytań nie wniesiono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXIX/195/2017 została podjęta przy:  

14 głosach „za” 

1 głosie „wstrzymującym się” 

0 głosach „przeciw” 

co stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania – nie było, wobec tego przystępujemy do punktu 

dziewiątego 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnej Sejmiku Wojewódzkiego Pani Mirosławie 

Katarzynie Kaźmierczak, Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie, Szanowni Radni, Sołtysi, Szanowni 

Państwo, jest mi ogromnie miło i jednocześnie chciałam gorąco i serdecznie podziękować za 

zaproszenie, a właściwie czułam się zobowiązana by po dwóch latach sprawowania mandatu Radnego 

po prostu pojawić się na swoim terenie, po to żeby chociażby powiedzieć dziękuję jak również 

zadeklarować współpracę i opowiedzieć choć trochę, w takim błyskawicznym skrócie, czym zajmuję 

się, otóż minęły dwa te lata,  gdzie te dwa lata pozwoliły mi nieco na zgłębienie wiedzy w tym 

zakresie, w moim przypadku się tak szczęśliwie złożyło, że intensywną pracę zawodową przyłożyłam 

na intensywną pracę w samorządzie ponieważ akurat dobra zmiana w tym przypadku spowodowała, że 

już nie pracuję zawodowo to też mam czas intensywnej zająć się pracą jako Radna, jestem tym samym 

i pracuję w pięciu Komisjach, przewodniczę Komisji Gospodarki, jestem członkiem Komisji Rodziny    

i Polityki Społecznej, Komisji Kultury, Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji 

Rewizyjnej, ponadto jestem członkiem Rady Szpitala Wojewódzkiego, już drugą kadencję, na 

Lutyckiej, Rady Szpitala Onkologii na Garbarach, jestem w Radzie Muzeum Początków Państwa 

Polskiego w Gnieźnie oraz obszerny zakres zadań to jest Rada Pożytku Publicznego, gdzie 

rzeczywiście wypracowuje się strategie działania  z organizacjami pozarządowymi, wypracowywania 

różnych strategii, ostatnio bym powiedziała dużą troską,  UE nakładała jak już uświadamia politykę 

senioralną,  jest to duży, obszerny obszar na, który stawiany jest nacisk, w konsekwencji opracowania 

tegoż planu współpracy z organizacjami pozarządowymi zostało zaplanowanych na najbliższe dwa lata  

po 7 mln zł. w każdym roku dla  organizacji pozarządowych, będą ogłoszone konkursu po to żeby 

rzeczywiście w konsekwencji pomysłów  inicjatywy powierzać realizację zadań w zakresie edukacji, 

polityki senioralnej, postawy obywatelskiej i szeregu innych  działań,  ponadto dość często uczestniczę 

w pracach komisji konkursowej, w ubiegłym roku uczestniczyłam w Komisji konkursowej 

przydzielającej  pieniądze na działania z zakresu  kultury, było w sumie do podziału ponad 3 mln zł.,  
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w tym roku ich również  ponad 3 mln zł.,  przejrzałam, okazuje się, że Powiatu Średzkiego  nie było 

przez  organizację pozarządową złożonego ani jednego wniosku, ponadto kolejne 3 mln zł. były  

niedawno ogłoszone w otwartym konkursie ofert na  działania promujące sport bądź wspierające 

organizacje imprez sportowych, tak jak wszyscy Radni również zgłaszam, staram się być otwarta na 

wszelkie głosy miejscowe jak również działać w imieniu swoich wyborców i tak składałam 

interpelację w sprawie drogi w Boguszynie co zostało uwieńczone realizowaniem określonego 

odcinka, też  składałam interpelację w sprawie wypracowania programu dla szkół cukrzycy ponieważ 

ta średzka  inicjatywa szkoły cukrzycy i dowództwo i pomysł Andrzeja Paciorkowskiego rzeczywiście 

znalazł już jakby swoje zastosowanie w całym kraju, akurat tak  szczęśliwie się złożyło,  terminowo, 

że być może znajdą się pieniądze rządowe na prowadzenie szkół cukrzycy, kolejna taka interpelacja to 

chodnik w Tadeuszewie, udrażnianie rowów w Mieczanowie i bieżące inne jeszcze działania  

zmierzająca do tego aby rzeczywiście nie zapomnieć o tej swojej małej Ojczyźnie, bo jak zauważam 

od 12 lat powiatu średzkiego nie było Radnego wojewódzkiego i to też dlatego głównie chciałabym się 

koncentrować na tym terenie ponieważ pozostałe powiaty zawsze miały jakiegoś przedstawiciela 

wyżej i tak to rzeczywiście stawiam,  deklaruję swoją otwartość i pracowitość na to co jest  

koniecznym do  zainteresowania się, do wsparcia,  tutaj ze swojej strony chciałam zadeklarować, że 

chętnie będę w tym współuczestniczyła, jeżeli chodzi teraz o samorząd województwa, najważniejszym 

z sesji, w każdym samorządzie, to jest  oczywiście sesja planowania budżetu, zatwierdzania budżetu na 

rok przyszły, akurat ta sesja przebiegała bardzo sprawnie, bez szczególnych emocji, ponieważ tak 

szczęśliwie się złożyło, że okazało się, że właściwie pieniędzy wystarczało, na, oczywiście z pewną 

świadomością, że to nie może być koncert życzeń bez wyobraźni ale na co było potrzeba, na co Radni 

zgłaszali jeszcze zapotrzebowanie zostało zrealizowane wszystko, jedynym elementem, ale to 

dlaczego, że  nie był dopracowany wniosek Radnego Czerwińskiego  ponieważ chciał wprowadzić 

Program prozdrowotny ale nie potrafił jeszcze na ten moment, właściwie inny Projekt, Projekt 

intensyfikacji długotrwale bezrobotnych, tutaj akurat będziemy się wzorować na, w Nysie, 

nowatorskim pomyśle  jak zintensyfikować  ale we współpracy z Opieką Społeczną i Urzędem Pracy 

tych długotrwale bezrobotnych ponieważ bezrobotnych ubywa ale jest pewna grupa, którą nijak można 

zmobilizować, tym niemniej było to szacowane 70 tys. zł.,  jest zapewnione, że te pieniądze się znajdą, 

budżet samorządu województwa to jest około 1 miliard 400 milionów złotych i okazuje się, że                    

w porównaniu z ubiegłorocznym budżetem jest to rzeczywiście budżet dobrych perspektyw, ponieważ 

budżet, w którym wydatki majątkowe wynoszą nie omal  50% jest to budżet dużego rozwoju, budżet      

w dłuższej perspektywie  gwarantujący trwałe miejsca pracy trwały i trwały rozwój tego obszaru,                

w  ubiegłym roku było to 26%, 289 mln złotych na rok 2017  planowanych jest 625 mln złotych na 

inwestycje, ale w tymże budżecie nie zabrakło również, bo jest to  duży udział, bo aż 107 mln. zł. na 

kulturę, czyli samorząd województwa nie pozostaje jakby w oddali bądź jest świadomy, że  

rzeczywiście promocja i kultura  jaką trzeba rozwijać jest konieczna i na to aż 107 mln zł., ponadto na 

służbę zdrowia też około 100 mln zł., mamy w sumie siedemnastu świadczeniobiorców, wiadomo, że 

samorządy mogą dopłacać, chociaż teraz w ustawie pojawił się zapis, ze samorząd może refundować 

niezapłacone świadczenia zdrowotne, dotąd tego nie było ale trudno żeby samorząd to realizował, bo 

jest szereg innych ważnych zadań, ale dotąd zawsze samorząd wspierał wyposażenie szpitali, 

rzeczywiście te szpitale, które są, gdzie organem założycielskim jest samorząd województwa 

wielkopolskiego są już dobrze doinwestowane, wyposażone w dobry standard sprzętu, ostatnie 

przedsięwzięcie, myślę, że od lat już dyskutowane, to jest szpital dziecięcy, jest to ogromna potrzeba              

i jest szansa, że w kilku najbliższych latach wreszcie zostanie to zrealizowane, to w tej kadencji, w tej 

perspektywie unijnej Marszałek Województwa Wielkopolskiego  wespół oczywiście ze sztabem ludzi, 

w Komisji Europejskiej wynegocjował pieniądze na budowę szpitala, będzie to znaczącym udziałem 

rzeczywiście wsadu pieniędzy unijnych, na przedostatniej Komisji mieliśmy na Komisji Zdrowia 
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możliwość zapoznania się z projektem tego szpitala, okazuje się, że będzie to 30 tysięcy metrów 

kwadratowych czy 3 hektary, chyba ośmiokondygnacyjny, w takich trzech obok siebie budynków ale 

gdzie w tym projektowaniu, projektanci wyłonieni drogą postępowania konkursowego są z Gdańska 

jednoznacznie stwierdzili, że będzie to szpital, którego można się będzie poszczycić nie tylko                  

w Polsce ale co najmniej w całej Europie, w konsekwencji tych nowych rozwiązań nie tylko już samo 

wyposażenie, standard jaki tam będzie zapewniony ale również gospodarka energią, odnawialne źródła 

energii, zakłada się, że np. parkingi będą prawdopodobnie zadaszone, po to żeby ta energie 

maksymalnie wykorzystać, bo okazuje się, że w takim szpitalu koszty ogrzewania są dużo niższe                  

i zapotrzebowanie niż koszty chłodzenia i wentylacji, zwróciliśmy również uwagę żeby na salach była 

wentylacja otwierania okna, ale to już są absolutnie takie szczegóły, jeżeli chodzi o samorząd, o 

pomysły Rady to na wniosek Przewodniczące Komisji  w tym roku zaplanowaliśmy trzy sesje 

nadzwyczajne, pierwsza z nich odbędzie się 13 marca, będzie to sesja poświęcona rzemiosłu, tu już 

właściwie została wypracowana koncepcja a mi jako Przewodniczącej Komisji Gospodarki przypadło 

w udziale ten roboczy charakter temu nadać, dlatego przyjęliśmy taką zasadę, okazuje się, że tych Izb 

Rzemieślniczych jest w województwie wielkopolskim, jedna wielkopolska, ale południowa 

wielkopolska oczywiście ma w Kaliszu i w Krotoszynie, tak, że scaliliśmy to wszystko będzie rola, w 

zasadzie, ich dorobku jak również propozycji, po to żeby ci przedsiębiorcy mogli się zapoznać, po 

jakie pieniądze mogą sięgać, jakie wsparcie uzyskać ponieważ uważamy, że jest to duży dział 

gospodarki, tak właściwie zapomniany, gdzie oni idąc nie omawiając swoją ustawę o rzemiośle widzą 

w niej, powiedziałabym, pewne luki, a najbardziej to, że rzeczywiście zmierzają ku temu żeby było 

obligatoryjny obowiązek być  w Cechu Rzemiosł Różnych,  kolejną sesję, to nie wiem czy tutaj są 

szkoły średnie, ale 7 czerwca będzie sesja o samorządzie dla młodzieży, taka po prostu młodzieżowa 

sesja, poszły już pisma do Starostów po to żeby każdy Powiat wyłonił dwuosobowy Zespół, ten, który 

będzie opisywał samorząd jak również reprezentował na tej sesji określony podmiot, trzecia sesja 

będzie poświęcona polityce senioralnej, w przyszłym roku pojawiają się już takie oczekiwania                       

i konieczność będzie, nadzwyczajna sesja poświęcona będzie gospodarce po to żeby różne zrzeszenia, 

zrzeszające przedsiębiorców żeby też mogli spotkać się razem, zaprezentować wspólnie, usłyszeć co 

ewentualnie, bądź my jako Radni usłyszeć, czego od samorządu województwa wielkopolskiego 

przedsiębiorcy oczekują, przedsiębiorcy najczęściej mówią, najważniejsze to nam nie przeszkadzać, 

ale czasem trzeba wiedzieć co dla nich i jakie działanie jest przeszkodą , warto jest się w to wsłuchać, 

z dużą troską podchodzę do rzeczywiście potrzeb naszego Powiatu i chętnie przysłuchuję się, 

wsłuchuje się w te potrzeby, takim, bym powiedziała, no, nie na dzisiaj ale długofalowo i na zawsze to 

mieszkańcy zgłaszają niepokój i troskę o to co będzie z Muzeum Dąbrowskiego w Winnej Górze, 

gdzie też już złożyłam interpelację, po to żeby rozważyć, bo jest zapewnione 50 mln zł. na odnowę 

obiektów kultury, nie wiem czy się uda przekonać by to Muzeum pozostało ponieważ to jest                         

w prywatnych rękach, a ten kto jest w posiadaniu tegoż pałacu chce to sprzedać, tutaj trzeba te 

działania wykonać, jeżeli chodzi o Giecz, tutaj akurat, tak szczęśliwie się składa, że rzeczywiście jest      

4 mln zł. w tym roku na oznaczenie Szlaku Piastowskiego, wgłębiłam się w ten projekt, będą 

poznaczone wszystkie obiekty i w Gieczu i w Grodzisku po to żeby ten Szlak  Piastowski był 

promocją dla naszego terenu, w ogóle ambicja jest aby Szlak Piastowski, nadać temu rangę, jak są 

badania krajowe to właściwie na temat Szlaku Piastowskiego niewiele się mówi i niewiele się wie, 

podsumowując, pozwolę sobie przekazać pewne obserwacje, oczywiście taką moją analizą to jest 

śledzenie intensywności działań organizacji pozarządowych, z tej statystyki jednoznacznie wynika, że 

najintensywniej sięgającymi po pieniądze nie tylko UE, no unijne ale przełożone na różne działania, na 

otwarte konkursy to jest  południowa Wielkopolska, początkowo na nich się złościłam ale teraz bym 

powiedziała ich podziwiam i wyrażam szacunek, oni potrafią brać duże pieniądze w ramach 

organizacji pozarządowych, nie będę przytaczać statystyk, bo Państwo jesteście zmęczeni, sesja jest 
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długa, ale z tego co obserwuję, z wielkim zainteresowaniem wysłuchałam tej sesji jak również macie 

Państwo Radni możliwość przysłuchania się projektom uchwał i w sposób świadomy głosowanie, my 

możemy to zrobić tylko świadomie wtedy kiedy odrobimy zadanie domowe, ponieważ tam się 

odnoszą druk numer, proszę uwagi, jak nie odrobi Radny zadania domowego w postaci zapoznania się 

z tym wszystkim no to zwyczajnie głosuje na „oślep” ale nie o to chodzi i tutaj rzeczywiście 

przywiązuje się do tego uwagę, proponuje, chciałabym wypracować  bądź zapytać czy byłaby 

potrzeba, bo już mam daleko posunięte rozmowy żeby zrobić jakieś spotkanie dla organizacji 

pozarządowych w zakresie – sposób pisania wniosku i wszystkie absolutnie wszystkie oferty ale z tych 

tak zwanych miękkich działań, czyli np. Departament Zdrowia z tak zwanego „korkowego”, w 

ubiegłym roku miał 18 mln zł., w tym roku jest 28 mln zł., za chwilę, był ogłaszany konkurs na 

wypoczynek zimowy dla dzieci z rodzin uzależnionych, z naszego terenu też nie było wniosku, na 

wypoczynek letni też wskazuje, mówię, że będzie dla dzieci z rodzin uzależnionych, duże pieniądze na 

letni wypoczynek ale razem z edukacją, trwają w tej chwili oceny konkursów, tzn. złożonych 

projektów na kulturę, na imprezy sportowe, w marcu będzie ogłoszony otwarty konkurs ofert na 

rehabilitację, albo turnusy rehabilitacyjne albo „Amazonki” np. składają na rehabilitację, powierzają 

miejscowemu Centrum Rehabilitacji, w każdym razie jest taka możliwość, oczywiście nikomu nic nie 

jest dane na istnienie, tu akurat jest ta niedogodność dokumentowania i tych papierów jest całe 

mnóstwo, ale myślę, że warto ponieważ, no akurat mój kolega z Powiatu Kaliskiego mówi tak, my 

mamy 40 jako Powiat milionów w budżecie jako Powiat, ale 7 mln. zł. wyciągliśmy  organizacjami 

pozarządowymi, jako Powiat, Gmina trochę inaczej, dlatego Szanowni Państwo chciałam zapytać czy 

jest taka potrzeba poradzić się, czy rzeczywiście zrobić takie szkolenie dla organizacji pozarządowych, 

wskażecie, dacie adresy po to żeby rzeczywiście wspólnie się spotkać i przedyskutować, również 

chciałam wspomnieć, że jest w tej chwili, nie wiem czy jesteście w Odnowie Wsi, jest jeszcze chyba 

termin na składanie wniosków, ale to przez samorządy, na Odnowa Wsi dla Sołectw, na trzy sołectwa 

można złożyć, nie są to olbrzymie pieniądze ale po 5, 10 tys. zł., można otrzymać, też jest jeszcze, to 

możecie Księżom podpowiedzieć, na konserwacje zabytków, jest chyba do końca lutego, ogłoszony 

otwarty konkurs  i mogą Parafie składać, z Księdzem w Mądrem już rozmawiałam, mówił, że będzie 

składał, to tyle w takim najogólniejszym zarysie, dziękuję za zaproszenie na dzisiejszą sesję, za 

dotychczasowe wszystkie zaproszenia, zapraszam również comiesięcznie, ponieważ to jest taka 

inicjatywa moja jako Radnej, że bez udziału oczywiście innych dofinansowań raz w miesiącu na dwie 

godziny przyjeżdża Prawnik, udziela darmowych porad prawnych, zapraszam w każdy drugi 

poniedziałek miesiąca od godziny 16:00 do 18:00, do Środy na osiedle Prymasa Wyszyńskiego 6/2, 

poradzić się, omówić, oczywiście to nie jest prowadzenie już sprawy i wszystkie czynności z tym 

związane ale po to żeby się zorientować jak to jest usytuowane w prawie, czy warto o cos się 

upominać, czy mamy rację czy jak to wygląda, tak więc co drugi poniedziałek miesiąca zapraszam, ja 

również pełnię tam dyżur, jestem otwarta na współpracę, na pracę, w związku z tym gorąco                           

i serdecznie zapraszam, dziękuję bardzo,  

Przewodnicząca Rady Gminy, dziękuję Pani Radnej, że nam przybliżyła pracę i działalność Sejmiku  

Województwa Wielkopolskiego, dziękujemy za zaoferowaną pomoc, na pewno skorzystamy  

Radna Mirosława Katarzyna Kaźmierczak, jeszcze jedno Szanowni Państwo, to już wspólna 

rozmowa z Przewodniczącą, wiem, że był Marszałek i obszernie rozmawialiście o obwodnicy 

Zaniemyśla, wiem, ze jest to ogromnie trudny temat ale rozmawiając, Przewodnicząca mówiła, my tą 

drogę od Zaniemyśla do Środy to mamy naprawdę „wyczaskaną”, obiecuję na najbliższą sesję złożyć 

interpelację, bo to jest takie umocowanie tej potrzeby, a może się uda przekonać, żeby rzeczywiście ta 

droga, ta nawierzchnia była zrobiona  

Wójt, Pani Radna, Pani Katarzyno, chciałem właśnie w sprawie tej drogi Wojewódzkiej powiedzieć, 

prosiłbym jeżeli jest to możliwe żeby, bo już Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich i wice 
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Marszałka, Jankowiaka, prosiłem żeby tym tematem jak najszybciej się zajęli, z tym, że bym prosił 

żeby to nie było wpisywane jako inwestycje, bo się nie doczekamy przez 10 – 15 lat, tylko i wyłącznie 

z remontów, tak jak to przerabialiśmy Zaniemyśl i Zaniemyśl – Śrem, bo jak wpiszą inwestycję to 

będzie Zaniemyśl czekał nie wiadomo jak długo, jak technologicznie zrobić to oni wiedzą, na pewno 

dwie warstwy, wzmocnienie siatką, no i oczywiście nawierzchnia już najnowsza technologia, jak już 

jestem przy drogach moja taka prośba, żeby, to co w Urzędzie Marszałkowskim w budżecie 

Województwa zawsze było, w latach 90- tych niewykorzystywane środki, a teraz ich brakuje, mam na 

uwadze środki na dotacje dla samorządów na drogi dojazdowe do pól, one są w dalszym ciągu ale 

dużo mniejsze niż były w latach 90 – tych, jeżeli to jest możliwe, a budżet jak słyszę jest tak duży, że 

aż 600 milionów na inwestycje, może się tam uda wygospodarować większe środki na te dotacje                      

i może więcej na jeden kilometr drogi, bo do tej pory te zasady obowiązują, jak ja jestem, 150 tys. zł. 

na kilometr, może trochę więcej, a znowu mam taką prośbę, rozmawiam z Marszałkiem  Grabowskim, 

że te dodatkowe środki w ciągu roku udaje nam się pozyskiwać, żeby troszeczkę więcej 

wygospodarować, pozwoli to nam na co, na to żeby zrealizować inwestycje, które chcemy przy 

naszych drogach gminnych, szczególnie na terenach wiejskich, bo to nie jest na ulicę, z tego nie 

możemy skorzystać, jak dostaniemy większą ilość dotacji będziemy mogli więcej dróg wyremontować 

tak potrzebnych szczególnie w okresie wiosennym i jesiennym, gdy przejazdy po roztopach są 

utrudnione, kolejna rzecz, taką mam prośbę, wiem, że Zarząd Województwa jeszcze na tą chwilę 

zawiaduje też Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, złożyliśmy 

wniosek o dotacje na poprawę jakości wody w jeziorze Edwarda Raczyńskiego, tam możemy 

otrzymać i w ostatniej chwili Rada Nadzorcza i Zarząd podjął decyzję,  jeżeli to jest możliwe, że Pani 

nam pomoże żebyśmy dostali te pieniądze, wnioskowane na te drogi na przyszły rok to będę 

wdzięczny, nie tylko w swoim imieniu ale wszystkich mieszkańców ale też wszystkich 

przyjeżdżających do Zaniemyśla w szczególności w okresie letnim, chcemy po prostu poprawić jakość 

wody w jeziorze Raczyńskim, mamy opracowanie tylko jak zwykle brakuje nam pieniędzy na to, jeżeli 

by się udało żeby nam pozytywnie zaakceptowali, oczywiście przed nami kręta droga, potem 

uzupełnianie dokumentów, wyjaśnienia ale to jest taka rzeczywista potrzeba dla naszej Gminy, Gminy 

Zaniemyśl, o drodze wojewódzkiej mówiłem, o drogach dojazdowych mówiłem, i nie wiem jak to 

powiedzieć Pani, składamy wnioski szczególnie w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich, nie wiem 

co się stało w okresie tego nowego rozdania ale informacji w trakcie naboru i po naborze, gdy                       

z niecierpliwością czekamy na listę rankingową, jak to wygląda Gmina Zaniemyśl, kiedy będą te 

środki dostępne, można powiedzieć, że prawie zero, nie wiem dlaczego blokowana jest informacja, 

może to są wytyczne Ministra Rolnictwa, bo taki też głos słyszałem, w ubiegłym rozdaniu na każdy 

telefon była odpowiedź, w tej chwili odpowiedź – proszę czekać, aż Zarząd zatwierdzi, a my czekamy, 

bo nam zależy na realizacji 

Radna Mirosława Katarzyna Kaźmierczak, dziękuję za te informacje, zapewniam, że zainteresuję 

się tym a jeśli będzie potrzeba, bo tak robimy, że jeżeli jest temat na czas, zapraszam, przyjechać  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Tomaszowi Szkudlarek mieszkaniec wsi 

Lubonieczek, pojawiliśmy się tutaj z kolegami, sąsiadami w celu przybliżenia Państwu problemu, z 

którym generalnie na co dzień w tej chwili się borykamy, dużo już o drogach było mówione to naszym 

problemem niestety jest też droga, zdaję sobie sprawę, że większość dróg wiejskich nie utwardzonych 

asfaltem czy w jakiś inny sposób na dzień dzisiejszy po roztopach wygląda nieciekawie, natomiast 

nasza droga jest dosyć specyficzna w stosunku jeszcze do tego, w dniu 31 stycznia składaliśmy 

wniosek do tutejszego Urzędu z prośbą o jakiekolwiek utwardzenie tejże drogi, wniosek został może 

nie tyle odrzucony co odłożony w realizacji na nieznaną przyszłość z racji tego, że w drodze 

wspomnianej nie ma w tej chwili pełnej infrastruktury, bo jeżeli faktycznie pełnej infrastruktury nie 

ma, bo brakuje tam na chwilę obecną kanalizacji deszczowej  technicznej itd., ale z drugiej strony my 
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wychodzimy z założenia, że my też nie chcemy się zwracać z prośbą, nie oczekujemy utwardzenia 

drogi asfaltem, pozbrukiem czy czymśkolwiek takim, chodzi o podstawowe, jakiekolwiek utwardzenie 

umożliwiające nam dostanie się do drogi asfaltowej, nasza droga, chodzi o ulicę Miodową                            

w Lubonieczku przecinającą krótki odcinek drogi Łąkowej, jest w takim stanie, że, z jednej strony 

rozumiem, że nie zostało to podjęte ale myślę, że jest to związane  z tym, że władze nie zdają sobie 

sprawy z tego w jakim stanie jest ta droga, może puszczę zdjęcia, proszę zobaczyć, jak to wygląda, bo 

to może troszeczkę naświetli sprawę, tak na chwilę obecną jest sytuacja, naprawdę moim zdaniem, jest 

tragiczna, my w ciągu ostatniego weekendu wyciągaliśmy sześć pojazdów, na odcinku, nie wiem,400 

metrów, tam się nie da przejechać, my grzęźniemy po kolana w błocie do tego stopnia, że to jest po 

prostu nie do opisania, teraz nie wiem jak będzie wyglądać sytuacja np., bo to nie chodzi tylko o nas 

użytkowników, zresztą druga sprawa jest taka, że przy samej ulicy Miodowej działek jest w tej chwili 

już, około 20 domów stoi i 4 wyrosły następne i wiemy, że w najbliższym, obecnym roku na pewno 

kolejne powstaną, tak, że doga jest coraz intensywniej użytkowana, pozbieraliśmy pod naszym 

wnioskiem 13 podpisów osób, które w tej chwili, albo mieszkają bądź są w trakcie budowy albo                   

w najbliższym czasie budować będą, generalnie rzecz biorąc pytanie co będzie w momencie kiedy 

będą musiały jakieś służby tam dojechać, ostatnie domy, które w tej chwili są, są praktycznie na 

samym końcu, nie wyobrażam sobie, problem jest z listonoszem, który nie jest w stanie dotrzeć, 

problem jest z comiesięcznym odbiorem odpadów, też nie mogą przejechać, nie wiem co będzie jak 

będzie musiało Pogotowie przejechać, tam jest problem żeby dzieci do szkoły wydelegować, jest takie 

błocisko, że nie do opisania, przez jakiś czas było to szerokości, około 3 metrów ale w tej chwili jest 

pas rozjeżdżony od działki do działki, tam się  wydostać już w tej chwili nie da, dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi, Szanowni Państwo, jak byśmy ogłosili żeby 

wszystkie rejony z Gminy Zaniemyśl, tam gdzie są drogi gruntowe to byśmy mieli tylko, wszyscy 

mieszkańcy by się nie zmieścili, tam gdzie jest problem w tej chwili, chcę powiedzieć jedno, 

Szanowny Panie, Szanowni Państwo, władze nie zdają sobie sprawy jak ta droga wygląda, zdaje sobie 

z tego sprawę, bo dzisiaj tam byłem, ale nie, że jechałem swoim samochodem, tylko widziałem tę 

drogę, byłem w ubiegłym tygodniu, też przejeżdżałem, widziałem i na inne też spojrzałem                           

w Lubonieczku i nie tylko w Lubonieczku, na Zwoli, dzisiaj też przejeżdżałem i widziałem, jest 

okropna, zdaje sobie z tego sprawę, Szanowni Państwo, jutro, tak dzisiaj zdecydowaliśmy, że jutro 

nasza koparka, oczywiście, bo co dzisiaj można robić, Szanowni Państwo, nie marnujmy tych 

pieniędzy, których nie ma, puścimy koparkę, która na drogach gruntowych, tam gdzie są duże 

zastoiny, jeżeli pójdzie i będzie możliwość przekopie, bo łopatą się nie da, jeszcze mamy w gruncie 40  

centymetrów zmarzliny, gdyż ziemia jeszcze nie przemarzła i to jest największy problem, to nie jest 

tegoroczny problem, ale co roku jeżeli zima trochę przetrzyma i zmarzlina jest głęboko to jakiś czas 

trwa, nie zawsze tak było w ubiegłym roku, w ubiegłym roku czy dwa lata temu, tak nie było, gdyż nie 

było takiej zimy i tak długich okresów mrozu, co jeszcze to spowodowało, że w okresie jesiennym, 

ubiegłego roku było bardzo dużo opadów i wtedy droga już była w okropnym stanie, podejrzewam i ta 

woda, która została przez grunt wchłonięta, dosyć głęboko, ta zmarzlina poszła głęboko, dlatego w 

tym roku tak jest, jutro będziemy próbować i pierwsze rozpoczniemy, nasza koparka z Zakładu 

pojedzie żeby, co będzie mógł zrobić operator to będzie robił, na razie nic nie będziemy sypać, 

będziemy próbowali gdzieś spuścić tę wodę, która nie może być wchłonięta przez drogę, bo jest 

jeszcze zamarznięte, jeżeli chodzi o dalsze sprawy to ja Państwu powiem tak, możecie Państwo 

zdecydować wspólnie jako mieszkańcy, oczywiście tych pieniędzy jest tyle co „kot napłakał”, czy 

utwardzać gruzobetonem czy tłuczniem od tej drogi asfaltowej z tych środków, które zostały przyjęte, 

ten odcinek czy inny odcinek drogi w Lubonieczku, bo jakieś pieniądze są z funduszu sołeckiego, 

jeżeli zapadnie decyzja, że ma być utwardzana to z tych pieniędzy, ten odcinek to zrobimy to, ile się 

da, mamy już rozeznanie cenowe, ile wykonawcy, firmy drogowe będą nam metr kwadratowy robiły, 
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tego utwardzeniem, albo tłuczniem albo gruzobetonem i to jest kwestia tylko decyzji, te pieniądze, 

które są z funduszu sołeckiego, a są jakieś pieniądze z funduszu sołeckiego, co sobie przypominam, 

nie wiem w jakiej wysokości, na remonty dróg w Lubonieczku, czy przeznaczyć na ten odcinek całość, 

ustalimy wspólnie żeby był przejazd, ma być 3 metry czy 3,5 metra do tego ruchu lokalnego i zrobimy 

jak najdłuższy odcinek utwardzenia ale dopiero w okresie kiedy to będzie możliwe do zrobienia, bo 

teraz to jest, jak to się mówi, wszystko się przemieli z tym gruntem, z tym błotem, żadnych efektów 

nie będzie ale też miejmy świadomość, że inne odcinki dróg, które są też w Lubonieczku, było z tego 

co wiem, bo nie byłem na zebraniu sołeckim, żeby zrobić wszystkie wloty czy większość wlotów, tych 

dróg gruntowych, z których wyjeżdżają, jeżeli ma być ten odcinek to muszę powiedzieć następnemu 

zakresowi, są dwie ulice czy trzy, już w kierunku Czarnotek, że tam nie będziemy tego wyjazdu 

utwardzać, decyzja należy do Rady Sołeckiej, do Państwa, my te środki, które mamy to na pewno 

wydamy w tym roku, na utwardzenie, a jeżeli uda mi się coś wygospodarować to jeszcze dołożymy do 

tego funduszu sołeckiego z budżetu Gminy, na tą chwilę mogę tyle powiedzieć 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, Panie Wójcie 

rozumiem, że Pan dysponuje funduszem sołeckim, no funduszem sołeckim dysponują mieszkańcy, 

natomiast Pan, mieszkaniec tej ulicy przedstawił jeden problem, Pan nie odpowiedział na to pytanie, 

kiedy się mogą czegoś spodziewać, bo jutro wjedzie maszyna, no dobrze, załóżmy, ona nic nie zrobi, 

co dalej, czy tak będzie się powtarzała sytuacja, na jesień, na wiosnę, na jesień, za rok, za dwa, za trzy, 

za pięć, jakie są perspektywy, co Pan, jakie Pan ma propozycje dla mieszkańców 

Wójt, Panie Radny ja Panu odpowiem tak, za dwa czy za trzy lata jeszcze nie będzie drogi asfaltowej 

w tym odcinku, no chyba, że coś się nam „urodzi” środków finansowych to tak, ale na pewno nie, 

mamy jakiś harmonogram, który realizujemy, środków jest potrzebnych dwa razy tyle albo trzy razy 

tyle żeby te potrzeby zrealizować, ja nie mogę dzisiaj podjąć tutaj zobowiązania, że w przyszłym roku 

będzie asfalt, ja będę dążył do tego żeby ten odcinek w miarę możliwości finansowych utwardzić                     

w jakieś szerokości gruzobetonem lub tłuczniem i tyle mogę na dzień dzisiejszy Państwu powiedzieć             

i chciałbym go zrobić jak najdłuższy 

Radny Wiesław Grobelny, Panie Wójcie nikt nie mówi o asfalcie, no słyszał Pan, ja też słyszałem 

wszyscy słyszeli, chodzi o utwardzenie, czymkolwiek,  kiedy ci mieszkańcy mogą się spodziewać, 

drogi gminne są zadaniem własnym Gminy i bardzo proszę odpowiedzieć 

 Wójt, ja nie odpowiem, bo nie chcę kłamać, że powiem w tym roku czy w przyszłym roku, będę się 

starał jak tylko to jest możliwe, jak będą możliwości finansowe, że zrobimy i tak mogę powiedzieć, to 

jest uczciwa odpowiedź, a nie, że Pan chce na mnie wymusić a potem przez cały rok mówić, że nie 

zrobiłem zobowiązania, które podjąłem na sesji, to Rada uchwala, Szanowny Panie Radny Grobelny 

wieloletni plan budowy i przebudowy dróg i taki harmonogram został przyjęty, przypomnę Panu, 

zaraz po wyborach i ja to muszę realizować czy mi się podoba czy nie  

Sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamila Kołacka, ja tylko chciałam powiedzieć Panie Wójcie                          

z funduszu sołeckiego nie mamy przeznaczonych środków na drogi 

Wójt, przepraszam, jeżeli nie ma przepraszam, w innych sołectwach są, ja też apelowałem, nie byłem 

na zebraniu, że będzie taka sytuacja żeby część środków z funduszu sołeckiego przeznaczyć właśnie 

na gruzobeton czy utwardzenie czymś dróg, jeżeli nie ma to przepraszam, to jest moja wina, pomyłka, 

przepraszam 

Radny Wiesław Grobelny, Panie Wójcie ja bardzo proszę, po pierwsze, ja nie nadaję, trochę kultury 

bym się spodziewał, po drugie Gmina wydaje warunki zabudowy, jak Pan wie, Pan się pod tym 

podpisał, że tam mają powstać domy jednorodzinne i cała za tym infrastruktura no więc Gmina tylko 

podpisuje, wydaje warunki zabudowy po to żeby postawić dom a reszta to na czyje barki to ma spaść, 

no proszę powiedzieć mieszkańcom, że jak będzie karetka to nie dojedzie 
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Wójt, obojętnie co powiem, Panie Radny Grobelny to nie będzie z mojej strony kultury, więc się 

zastanawiam teraz jak mam Panu odpowiedzieć, Szanowni Państwu i Radni o tym wiedzą i Państwo 

też wiecie, potrzeb mamy bardzo dużo, zaległości mamy bardzo dużo, w samym Zaniemyślu, 

Szanowni Państwo są ulice gruntowe przy, których mieszkańcy mieszkają od 40 – 50 lat i też jest 

błoto, staram się to przyspieszać, przyspieszyliśmy to, ale wszystkiego od razu nie zrobimy, nie 

zadawala ta odpowiedź, zresztą wszystko co robię, co mówię to Pana nie zadawalało i nie będzie 

zadawalało 

Radny Wiesław Grobelny, a skąd Pan o tym wie 

Wójt, Szanowni Państwo, mieszkańcy ulicy Miodowej, ja mogę na dzień dzisiejszy Państwu 

powiedzieć tyle co powiedziałem, jutro pojedzie nie tylko na tą drogę, koparka z Zakładu spróbuje, jak 

tylko grunt puści to na pewno Państwu puścimy równiarkę, tak jak w ubiegłym roku i wyrównamy, a 

myślę, że to nic nie da  

Pan Tomasz Szkudlarek, to tylko pogarsza sprawę 

Wójt, to dobrze, to nie będziemy równać, jak znajdziemy pieniądze to tej ulicę nie będziemy równać 

poza innymi w Lubonieczku, tak, nie chcecie Państwo równania, dobrze, zostanie, jak wszystko 

wyschnie z tym dziurami tak jak to jest, jak znajdę jakieś pieniądze to będziemy Państwu utwardzać 

od drogi asfaltowej w kierunku do domu, dobrze  

Pan Tomasz Szkudlarek, ja nie rozumiem problemu, do końca, bo Pan nam teraz mówi, że jak my 

nie chcemy to nie będzie równania 

Wójt, Pan mówi, że nic nie daje, ja mogę to Państwu zabezpieczyć bo tak co roku robimy  

mieszkanka Lubonieczka, ja może Państwu pokażę, bo my np. chodzimy w takich gumiakach, 

chciałby Pan chodzić w takich gumiakach,  do sklepu, do pracy, wszędzie, bo nie idzie się dostać do 

domu, my po prostu prosimy o normalne warunki, żeby dojść do domu, nie chodzi o to, my się nie 

nawet znamy, Państwo są od tego żeby nam pomóc tak, rozwiązać ten problem, my nie wymagamy 

tam lotniska czy czegokolwiek, czy asfaltu my chcemy tylko jakieś kawałki gruzu żebyśmy mogli się 

wydostać i wydostać się samochodami i normalnie pieszo do domu, żeby nie trzeba było w ten sposób, 

niech Pan zobaczy, nikt by nie chciał, tak,   

Wójt, Szanowna Pani, ja rozumiem, naprawdę i żyłem w Zaniemyślu, samym,  przez 20 lat, przez 

okres 3 miesięcy nie można było wyjechać żadnym pojazdem z nieruchomości, która znajduje się 200 

metrów, w okresie wiosennym przez 20 lat, to tamte czasy minęły, jeżeli macie Państwo jakiś dostęp, 

gdzieś może macie, do gruzobetonu itd., to ja zobowiązać się mogę, ze przywieziemy, rozsypiemy, nie 

mamy po prostu materiału, który kosztuje drożej, albo w tej samej cenie co robocizna, jeżeli będziecie 

mieli jakiś sygnał, że gdzieś, ktoś ma na pozbyciu gruzobeton itd., to chętnie skorzystamy i zrobimy  

Radny Wiesław Grobelny, wydaje mi się, że rozmawiamy na dwóch płaszczyznach 

Sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamila Kołacka, jeszcze jedno pytanie, jaki byłby koszt, chociaż taki 

w przybliżeniu utwardzenia tej drogi ponieważ z funduszy sołeckich, bo nawet gdybyśmy w całości 

przeznaczyli na utwardzenie drogi, to jakiś sposób, ale co dalej, to utwardzimy, nie wiem, 10 metrów, 

100 metrów  

Wójt, fundusz sołecki jest już rozdysponowany  

Sołtys wsi Lubonieczek Pani Kamila Kołacka, mówimy czysto teoretycznie 

Wójt, Szanowni Państwo, ja nie przypominam sobie, oferty, do nas spłynęły, gruzobeton lub też 

tłuczeń, grubości 15 – 20 centymetrów, wykorytowanie, położenie, uwałowanie walcem, metr 

kwadratowy kosztuje gdzieś około, minimum 20,00 zł., metr kwadratowy, w zależności od tego jaka 

szerokość, powiedzmy, że 4 metry to jest 80,00 zł., i mając określone pieniądze możemy o długości 

mówić, takie to są koszty, 100 metrów możemy sobie przeliczyć, 80,00 zł. razy 100 metrów to jest                  

8 tys. zł., tak więc to nie są bajeczne do funduszu sołeckiego pieniądze, ale tam jest ta ulica dłuższa niż 
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100 metrów o ile się nie mylę, przypominam sobie z wodociągów jak rozbiliśmy, chyba jest dłuższy 

odcinek jak 100 metrów 

mieszkanka Lubonieczka, ale my też nie wymagamy, żeby ona w całości była naprawiona, my się 

zadowolimy, tak naprawdę, paskiem żeby szło przejść pieszo i przejechać samochodem, będziemy się 

mijać,  

Wójt, paskiem szerokości jakiej  

mieszkanka Lubonieczka, paskiem 3 metrów 

Wójt, no 3 metry musi być, ale na całej długości, bo najgorzej mają ci na dole, chociaż wylot z ulicy 

jest gorszy, bo wszyscy wyjeżdżają, jeżeli będziemy coś robić to będziemy zaczynali od asfaltu, ale 

proszę cierpliwie poczekać trochę do wiosny, będą analizować, nie wiem komu mam zabrać środki 

żeby  

mieszkanka Lubonieczka, Pan nie zrozumiał, my nie chcemy komuś zabierać, my po prostu chcemy 

żeby było sprawiedliwie, my pojechaliśmy ostatnio przejechać się i zobaczyć, tu w okolicy, czy ktoś 

ma gorszą drogę, nie znaleźliśmy naprawdę niech mi Pan wierzy, nie wiem czy w ogóle ktoś chce 

wjechać, listonosz dzwoni, że mamy przyjść do drogi po listy, jest to podstawowa rzecz, która 

umożliwia normalne użytkowanie 

Wójt,  ma Pani rację 

mieszkanka Lubonieczka, więc prosimy o to wyrównanie, prosimy o cokolwiek żebyście nam 

Państwo pomogli normalnie żyć, przeprowadziliśmy się tutaj z nadzieją na to, że, przychodząc                          

z miasta nie myśleliśmy, że tu będą takie problemy żeby wyjść z domu   

Radny Piotr Walkowiak, z tego co zrozumiałem, to Państwu zależy, żeby pomóc na teraz a Wójt 

tłumaczy, że jak zmarzlina nie puści to i tak się wszystko utopi w błocie  

Pan Tomasz Szkudlarek, nie dzisiaj, żeby to było w perspektywie tygodnia, dwóch może miesiąca 

Wójt, za dwa tygodnie to może jeszcze wrócić zima, poczekajmy, chcę powiedzieć, że za chwilę 

pewnie wstanie Pani Sołtys z Kępy, bo też już interweniowała w sprawie dróg, o jakości dróg do 

gospodarstw, które istnieją  od wieków, jakie mają w tej chwili drogi czy inne zakresy bym wskazał 

Pani, niewidoczne od drogi powiatowej w Zwoli osiedla, na której mieszkają i też dosłownie 

rozlewiska między nieruchomościami są, jakość tych dróg, naprawdę jest znana, i proszę mi wierzyć, 

że jak stoję przed Państwem to spróbujemy coś zaradzić w tym temacie, ale jeżeli zrobimy Państwu to 

mam świadomość, że następni też będą, nie jestem w stanie wszystkiego zrobić, jakby były pieniądze, 

to nie ma żadnych problemów żebyśmy robili, bo nie mam żadnego interesu w tym żeby nie załatwiać 

problemów mieszkańców, nie tylko Zaniemyśla ale wszystkich wiosek, miejscowości, które są na 

terenie Gminy, poczekajcie Państwo cierpliwie, przyjdzie wiosna może się uda na jakimś przetargu 

zaoszczędzić, może nam się uda wygospodarować środki żeby ten odcinek zrobić, ja chcę też 

powiedzieć o Lubonieczku, już z ENEOS-a przejeżdżaliśmy, ENEOS wycenia niektóre lampy, 

dodatkowe oprawy żeby szczególnie przy wjazdach na te właśnie osiedla, na te drogi utwardzone  też 

było doświetlenie, tak, że te tematy się toczą, jest początek roku, co się uda, zrobimy 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Sołtys Kępy Pani Annie Talarczyk-Pawlak, 

chciałabym się odnieść do drogi w Kępie Wielkiej, ponieważ również mamy takie zdjęcia i też dzisiaj 

apelowałam, mieszkańcy też wydzwaniają do mnie, ciągle alarmują, bo nie mogą wjechać, zostawiają 

samochody obok świetlicy, praktycznie też walczymy słownie od iluś lat i musimy sobie jakoś radzić 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Dariuszowi Wernerowi, zastanawiam się czy 

zabrać głos, bo wszyscy są już zmęczeni na pewno, ale takie dwie drobne sprawy, pierwsza sprawa 

dotyczy śmieci, mamy od nowego roku nowego wykonawcę na odbiór śmieci i muszę powiedzieć, że 

nie jestem zadowolony, inaczej, jest gorzej jak było z poprzednią firmą jeśli chodzi o poprzedniego 

wykonawcę, rozumiem, że wygrał tańszy ale jest troszeczkę gorzej, sytuacja jest tego typu, poprzednio 

wykonawca odbierał śmieci za jednym razem, mieszane i śmieci segregowane, w tej chwili jest to 
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podzielone na dwa razy, z poślizgiem dwu dniowym, może niewielka sprawa ale za każdym razem 

mieszkaniec musi dwa razy te śmieci wystawiać, to jest jedna rzecz, druga rzecz jeśli chodzi o worki, 

oddaje worki od plastików i szkła, dostaje od plastiku i papieru, którego w ogóle nie oddawał, dawniej 

były worki do szkła koloru i bezbarwne w tej chwili jest jeden worek, te worki są przepełnione, 

większość z nas ma już stojaki do tych worków i poprzednia firma miała duże porządne worki i stojaki 

pasowały w tej chwili te worki są tak małe, że jak się powiesi na tym stojaku, wrzuci się parę butelek, 

worek wypada ze stojaka, leży na ziemi, jak pada deszcz leci do niego woda, są brudne i nieprzyjemne, 

tak, że prosiłbym zwrócić uwagę wykonawcy, że albo niech zmieni te worki tak jak poprzednia firma 

miała, worki nie mają tasiemek  jest problem żeby te worki związać, to są może drobne sprawy ale 

dotyczą nas wszystkich, to jest jedna rzecz jeśli chodzi o śmieci, druga rzecz, tradycyjnie ponieważ 

oznakowanie to jest taki mój konik, byłem zobaczyć jak została oddana ulica Plażowa, po wykonaniu 

bardzo ładna ulica, ale nie wiem czy wykonawca, który oznaczał projekt oznakowania zna się na 

przepisach ponieważ na tej drodze obowiązuje strefa zamieszkania, jest znak strefy zamieszkania i jest 

jeden próg zwalniający i przed progiem jest oznakowanie informujące o progu i znaki ograniczające 

do 20 kilometrów na godzinę, pytam się po co?, jeśli ktoś ma prawo jazdy wie, że w strefie 

zamieszkania obowiązuje 20 kilometrów na godzinę i znaki ograniczające prędkość są niepotrzebne, 

na ulicy Kochanowskiego jest próg zwalniający i tam gdzie ja mieszkam tam nie w ogóle oznakowania 

jeśli chodzi o próg zwalniający ponieważ jeden był stary spadło zupełnie z drugiej strony jest stary 

znak, uważam, że te znaki, które są na ulicy Plażowej można by przenieść na ulicę Kochanowskiego, 

druga rzecz nie ma znaku końcowego, na samym końcu ulicy Plażowej mówiący o końcu strefy 

zamieszkania i początku z drugiej strony, po co, tam jest zakaz ruchu, strefa zamieszkania jest to 

oznakowanie nie tylko do pojazdów ale również do kierowców i pieszy musi wiedzieć, że wszedł do 

strefy i wyszedł ze strefy, podobna sytuacja była parę lat temu na ulicy Nowej tutaj od Placu 

Berwińskiego, dopiero Policja musiała interweniować żeby ten znak został uzupełniony, ponieważ to 

jest też znak dla pieszych i pieszy musi również wiedzieć, że do takiej strefy wchodzi i wychodzi 

dlatego te znaki są potrzebne, dziękuję 

Wójt, ja odpowiem tak, że projekt organizacji ruchu przy budowy ulicy Plażowej został zatwierdzony 

przez Policję i wszystkie służby, które musza się wypowiedzieć czy podpisać żebyśmy mogli coś 

robić, więc teraz się zastanawiam czy fachowcy, którzy się podpisywali pod projektem organizacji 

ruchu czy znają się na przepisach czy też nie, z drugiej strony Panu powiem, że jak nie ustawilibyśmy 

ograniczenia prędkości to nie wszyscy kierowcy wiedzą, a większość kierowców to nawet nie wie co 

to jest ten niebieski znak i strefa zamieszkania, bo jakbyśmy tak się ustawili, zapytali to powiem tak, w 

50% założę się, że kierowcy nie wiedzą co to jest za znak, ta ulica jest bez przelotu, kończy się 

zawrotką i dlatego też taki projekt organizacji ruchu, że jak kierowca wjeżdża to wie jest n a ulicy 

gdzie pierwszeństwo ma pieszy, rowerzysta a on musi się podporządkować i wie, że dojedzie do 

końca, są miejsca parkingowe wyznaczone, wraca i cały czas jest strefie zamieszkania i jak wyjeżdża  

jest po prawej stronie zakończenie strefy zamieszkania, jest znak odwołujący się, powiem tak, jeżeli 

kierowcy będą wiedzieli jaka prędkością jeździć to myślę, że do pieszych ta informacja aż tak pilnie 

nie jest potrzebna, oczywiście Pan ma swoje zdanie  

Dariusz Werner, jeśli jest taka sytuacja, ze pieszy wszedł od ulicy wojewódzkiej do tej strefy, 

teoretycznie może chodzić po całym Zaniemyślu  

Wójt, no nie, bo widać, ze jest droga bez przelotu a więc się kończy ulica Plażowa tak jak znaki 

mówią i wchodzi się do innej strefy gdzie obowiązują inne znaki, ścieżka rowerowa w którą się 

wchodzi jest też oznaczona gdzie się rozpoczyna itd., kontynuacja znaków drogowych jest, odnośnie 

ulicy Kochanowskiego to, że nie ma znaku choć rzeczywiście tam nie ma, bo one  tyle lat itd., właśnie 

Policja zwróciła uwagę, że niepotrzebnie, bo po co, a Policja zwróciła uwagę, że będziemy musieli 

ustawić 
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Dariusz Werner, nie ja nie mówiłem, że nie ma po co, mówiłem, że brakuje tam, żeby znaki z ulicy 

Plażowej przenieść na ulicę Kochanowskiego 

Wójt, no nie chciałbym przenosić z ulicy Plażowej, bo taki projekt organizacji ruchu mamy 

zatwierdzony i tak zgodnie z pozwoleniem na budowę zrobili, dobra, przyjmujemy do wiadomości, 

niebawem będziemy robili kolejne miejsca postojowe wzdłuż ogródków działkowych przeanalizuje 

dołożenie znaków, sprawa śmieci, przetarg źle wyszedł, czeka nas podwyżka dla wszystkich, uchwały 

są przygotowywane, śmieci będą coraz droższe i nad tym ubolewam, a wymogi dla wykonawców też 

będą określone w nowym regulaminie, który będzie uchwalany przez Radę, tyle na dzień dzisiejszy 

mogę powiedzieć, oczywiście zwrócimy uwagę wykonawcy 

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem na dzień dzisiejszy porządku obrad, 

zamykam XXIX sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

sporządziła : B. Madajczak  


